
 Ročník XV. 17. august 2020  Číslo 31 Nepredajné

Prázdniny sa krátia. Letné 
školy ministerstva školstva 
v našom meste neboli 
(iba dve v okrese) a o dva 
týždne deti zasadnú 
do školských lavíc za sprís-
nených podmienok, tie 
staršie v prvých týždňoch 
aj v rúškach... 
O dva týždne vyjde aj 
ďalšie číslo našich novín. 
Presnejšie povedané, 
posledného augusta 
tlačíme, prvého je štátny 
sviatok Deň ústavy 
a druhého septembra 
pôjdu poštárky s našimi 
novinami do ulíc spolu 
so školákmi, ktorí mali 
v tomto roku nezvyčajne 
dlhé päťmesačné 
prázdniny...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Premnožené 
bzdochy 
na Dubničke  
sú užitočné

Okresné 
protipovodňové 
cvičenie za účasti 
135 hasičov  
z 22 zborov

Najlepší juniori 
a muži U23 u nás

Rozhovor 
s fotografom 
prírody Dušanom 
Čanigom

Pozvánky 
na mestské 
a krajské oslavy

V sobotu s úderom desiatej hodiny prešiel bánovským námestím za zvukov bubnov a trúbenia na rohoch sprievod niekoľkých desiatok účinkujúcich, 
ktorým sa otvoril druhý ročník stredovekého festivalu Villa Ben... Viac na 2. strane Foto: Alena Borszéková

Aktuálne k epidemiologickej situácii 
Po  zhodnotení epidemiologic-

kej situácie na území Slovenskej re-
publiky a v zahraničí sa Ministerstvo 
zdravotníctva SR, Úrad verejného 
zdravotníctva SR a  odborné konzí-
lium rozhodli pristúpiť k nasledov-
ným zmenám:

 y Do  1. septembra 2020 sa nebude 
meniť zoznam tzv. menej rizikových 
krajín. Vyšpecifikujú sa v nich však 
regióny, v  ktorých sa v  ostatnom 
období zhoršila epidemiologická 
situácia vo výskyte ochorenia 
COVID-19. Bude platiť odporúčanie 
zvážiť nevyhnutnosť cestovania 

do týchto regiónov. Rizikové regióny 
v  menej rizikových krajinách budú 
v  dohľadnom čase vyšpecifikované 
na stránkach Ministerstva zahranič-
ných vecí a európskych záležitostí SR, 
MZ SR a  ÚVZ SR.Epidemiológovia 
v  čase pretrvávajúcej pandémie 
naďalej odporúčajú zvážiť nevyhnut-
nosť cestovania do zahraničia.

 y Na začiatku školského roka sa bude 
vyžadovať od  zákonných zástupcov 
čestné vyhlásenie, ktorého súčasťou 
bude dotazník – rodič v ňom uvedie, 
či sa dieťa od 17. augusta 2020 nachá-
dzalo mimo územia SR alebo či sa 

zúčastnilo na hromadnom podujatí. 
Zároveň zákonný zástupca podpíše 
čestné vyhlásenie o  bezinfekčnosti 
dieťaťa. Ak bolo dieťa mimo SR alebo 
sa zúčastnilo hromadného podu-
jatia, bude povinnosťou zákonného 
zástupcu sledovať zdravotný stav 
dieťaťa a jeho blízkych žijúcich v spo-
ločnej domácnosti. Ak sa u niektorého 
z nich vyskytnú počas najbližších 14 
dní príznaky respiračného ochorenia, 
bude potrebné telefonicky informovať 
ošetrujúceho lekára. Nosenie rúšok 
v  triedach bude v  prvých dvoch 
týždňoch školského roka povinné pre 

žiakov druhého stupňa základných 
škôl a  študentov stredných škôl. 
Naďalej nebude povinné v triedach pre 
mladšie deti, teda tie, ktoré navštevujú 
predškolské zariadenia a prvý stupeň 
základných škôl (nosenie rúšok ťažšie 
znášajú, navyše ide o ucelený a neme-
niaci sa kolektív). Stále bude povinné 
pre pobyt žiakov v  interiérových 
priestoroch mimo tried vo všetkých 
školách s  výnimkou konzumácie 
jedál a  nápojov. Nosenie rúšok prvé 
dva týždne (14 dní je inkubačná doba 
ochorenia COVID-19) má u detí veľký 

VillaBen – lukostrelci, rytieri, sokoliari...

Pokračovanie na 3. strane >>
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VillaBen – lukostrelci, rytieri, sokoliari aj oheň
B ohatý  ce lo denný 

program festivalu Villa 
Ben, starostlivo pripravený 
dvojicou hlavných bánov-
ských organizátorov Bar-
bory a Kryštofa, sa naplnil 
takmer do bodky, vrátane 
bohatej ponuky originál-
nych remeselníckych vý-
robkov, dobrej kuchyne 
a  občerstvenia. Prvá do-
poludňajšia hodina patri-
la najmä lukostreleckému 
turnaju pod dohľadom 
Zámockej skupiny histo-

rickej lukostreľby Aquilas 
z Hlohovca. Na pravé po-
ludnie prišla toto jedinečné 
podujatie, ktoré je súčas-
ťou bánovského Kultúr-
neho leta, oficiálne otvoriť 
a  zaželať veľa spokojných 
návštevníkov a dobré po-
časie aj primátorka Rudol-
fa Novotná. V  sprievode 
rytierov si z  rúk Kryštofa 
prevzala listinu o  meno-
vaní Bánoviec za  kráľov-
ské mesto a  jednému zo 
zbrojnošov odovzdala pal-
cát – žezlo veliteľa stráže, 
symbolicky zodpovedného 
za poriadok v kráľovskom 
meste, ale v  tomto prípa-
de aj na festivale. A ten tu 
vládol v pokojnej rodinnej 
atmosfére až do 22. hodiny. 
Napriek tomu, že dvanásť 
hodín bolo naplnených 
rytierskymi súbojmi aj do-
býjaním hradu. Áno, „bo-
jovalo sa“, ale najskôr išlo 
o  detskú „armádu“ ktorá 

za prísnych pravidiel úto-
čila na Slamburg mäkkuč-
kými „mečmi“ a  potom 
si rytieri v  ťažkej kovovej 
zbroji s  mečmi, kopijami 
či sekerami merali sily pri 
vzájomných priateľských 
súbojoch. Tie boli sprevá-
dzané originálnou hudbou 
skupiny Strigôň, ktorá sa 
ako jediná z ohlasovaných 
Villa Benu nemohla zú-
častniť (nakoľko líderka 
skupiny - speváčka mala 
úraz), preto znela len z re-

produktorov. Mladí muži 
z  dobových spolkov Sa-
tyros z  Nitry, Medvedi 
z Dunajskej Stredy, Siváci 
z Košíc a zahraniční hos-
tia Czarna Zmija z Poľska
mali, samozrejme, aj svoje 
fankluby. Pre spomínané 
partie prevažne mladých 
ľudí a  mladé rodiny aj 
s malými deťmi ide o  istý 
spôsob života. Na stredo-
vekých festivaloch stanujú 
pod celtami s  drevenými 
kolmi, spia na kožušinách, 
aj ich kuchyňa a oblečenie 

je počas víkendu podria-
dená stredovekému spô-
sobu života. O niečo starší 
boli protagonisti dobového 
spolku Morová rana z Ky-
súc, ktorí úvod svojho vy-
stúpenia začali pochodom 
s  „mŕtvolami“ zahynuv-
šími v  morovej epidémii. 
Prizerajúcich divákov ne-
identifikovateľné posta-
vy so zobákmi dezinfiko-
vali - posýpali „vápnom“ 
a za nimi kráčala smrtka... 
Desivé, najmä na  dnešnú 
dobu... Bánovčanom však 
predstavili nielen dobové 
sečné zbrane, ale najmä tie 
palné. A to boli teda rany! 
Omnoho veselšie bolo vy-
stúpenie sokoliarov Aqui-
ly z Bojníc. Najskôr to bola 
vtipná scénka o  bičovaní 
na  dereši a  potom pred-
stavenie výcviku dravých 
vtákov, kde záverečný vzlet 
kondora skončil jeho hľa-
daním, nakoniec úspeš-

ným. Kruh pod altánkom 
sa stal opäť dejiskom paso-
vania tých najstatočnejších 
detí za rytierov a závereč-
ným hromadným súbojom 
všetkých bojovníkov v br-
není, ktorý ukončilo „hro-
madné“ priateľské objatie. 
Na tmu a ohňovú šou čaka-
li tí najskalnejší diváci, me-
dzi nimi aj množstvo detí, 
ktoré väčšinu času trávili 
preliezaním hradieb z ba-
líkov slamy. Úplne do tmy 
vyhrávala skupina Gjoll 
z Košíc, ktorej gotické se-
verské piesne a  skladby 
na  dobových nástrojoch 

zneli naozaj presvedčivo. 
Presne o 21. hodine sa však 
kruhové javisko rozžiari-
lo ohňom – black fire šou 
v podaní bojnickej Aquily. 
A už úplne nakoniec znel 
potlesk. Nielen pre ohni-
vé dievčatá a chlapcov, ale 
najmä pre organizátorov 
Barboru a Kryštofa, ktorí 
sa s nami lúčili so slovami 
vďačnosti. Z nej poslali aj 
tam „hore“, kde nad nimi 
ktosi držal ochranný plášť, 
aby nikto za  celú sobotu 
nezmokol. Aj keď účastní-
kov na festivale vzhľadom 
k  situácii bolo v podstate 
menej, ako minulý rok, už 
teraz aktéri sľúbili aj tretí 
ročník. Veríme, že všetko 
zlé okolo nás pominie a my 
sa opäť môžeme aspoň raz 
v roku vrátiť o tisíc či päť-
sto rokov späť, do stredo-
veku...

 Text a foto: 
 Alena Borszéková
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Rýchlo sa meniace po-
časie v  posledných rokoch 
prináša so sebou množstvo 
lokálnych búrok. Ani Bá-
novský okres sa im nevyhol. 
Množstvo dažďovej vody sa 
nestihne vsiaknuť do  pôdy 
a vznikajú mimoriadne situá-
cie - záplavy. Častokrát ne-
stačia korytá potokov i  riek 
a záplavová voda z viacerých 
dolín sa nahromadí v južnej-
ších častiach rieky Bebravy 
a vznikne povodňová situácia 
pri Biskupiciach alebo Ryba-
noch. Viackrát sa s  násled-
kami záplav museli vyrovná-
vať i  obyvatelia severnejších 
a  vyššie položených častí 
okresu. 

Ako zabrániť povod-
niam si precvičili dobrovoľní 
i  profesionálni hasiči z  Bá-
novského okresu. Miestom 
povodňového taktického cvi-
čenia sa stala obec Rybany, 

presnejšie protipovodňová 
hrádza, ktorá bola vybudova-
ná po veľkých záplavách obce 
v  roku 2013. Práve horúce 
letné dni, akým bol aj 8. au-
gust, kedy sa cvičenie konalo, 
môžu byť predzvesťou búr-
ky. Cvičenie bolo rozdelené 
na dva zásahové úseky. Prvý 

v réžii profesionálov z Okres-
ného riaditeľstva HaZZ 
v  Bánovciach nad Bebravou 
a dvoch dobrovoľných hasič-
ských zborov obcí (DHZO), 
zameraný na  činnosti, ktoré 
súvisia s prácami pri povod-
niach a odčerpaní naplavenej 
vody. Druhý bol zameraný 

na zvýšenie hrádze pomocou 
bariér, ktoré sú súčasťou pro-
tipovodňových vozíkov. Tie 
získali DHZO z projektu Ak-
tívnych protipovodňových 
opatrení. Dvadsať zborov na-
plnilo bariéry pomocou čer-
padiel a vytvorilo 200 metro-
vú dočasnú hrádzu. Celkovo 
135 hasičov si tak precvičilo 
nielen prácu s čerpadlami vo 
vozíkoch, ale aj ako správne 
napustiť bariéru valcového 
tvaru, tak aby nikoho neo-
hrozila a  plnila svoju funk-
ciu. Vhodné postupy i zistené 
nedostatky prebrali na záver 
na  spoločnom vyhodnotení. 
Do budúcna je najmä na jed-
notlivých DHZO, ako budú 
ďalej rozvíjať svoje skúsenosti 
s  protipovodňovými vozík-
mi, napríklad na mesačných 
zdokonaľovacích prípravách, 
ktoré majú povinné. 

Vladimír Dúbravka

spravodajstvo, oznamy 3

na facebooku 

význam, pretože sú v  prípade nákazy 
zväčša bezpríznakové, čo znamená, že 
ochorenie môžu nevedomky prenášať 
aj na iné osoby, resp. rizikové skupiny 
ľudí. Prekryté horné dýchacie cesty sú 
významnou prevenciou, pretože tým 
zabraňujeme explozívnemu šíreniu 
vírusov v  kolektíve a  výrazne ho 
spomaľujeme.
y Od 1. septembra do 1. októbra 2020 
MZ SR, ÚVZ SR a odborné konzílium 
neodporúčajú vzhľadom na  vývoj 
epidemiologickej situácie organizovať 
hromadné podujatia. Zároveň na  toto 

obdobie plánujú zakázať organizáciu 
hromadných podujatí nad 1000 účast-
níkov v  exteriéri, vrátane športových 
podujatí (skúsenosti zo zahraničia 
poukazujú na  prípady, kedy sa ľudia 
na  početnejších hromadných poduja-
tiach, vrátane športových infikovali 
novým koronavírusom). Taktiež sa 
zakážu hromadné podujatia v interiéri 
nad 500 účastníkov. Tiež je v  pláne 
uplatniť zákaz organizovania všet-
kých interiérových podujatí po  23:00 
s výnimkou svadieb (nočný život je spo-
jený s  uvoľnenou atmosférou, stratou 
zábran, ide o  veľmi úzke kontakty). 

Obmedzí sa aj návštevnosť kúpalísk 
a  akvaparkov, plán je na  maximálne 
50 % kapacity návštevníkov.
y Epidemiológovia aktuálne disku-
tujú o  možnom zavedení nariadenia 
zamestnávateľom umožniť do  svo-
jich priestorov vstup pracovníkom 
z  rizikových krajín len s  potvrdením 
o  registrácii na  miestne príslušnom 
regionálnom úrade verejného zdra-
votníctva a  s  negatívnym výsledkom 
RT-PCR testu na ochorenie COVID-19. 
O  tomto návrhu ešte budú diskutovať 
so zamestnávateľmi. 

Tlačová správa ÚVZ SR, 14.8.2020

Okresné protipovodňové cvičenie 
za účasti 135 hasičov z 22 zborov

V  zmysle zákona č. 
223/2019 Z. z. o  sčítaní 
obyvateľov, domov a  by-
tov v  roku 2021 a  o  zme-
ne a  doplnení niektorých 
zákonov oznamujeme ob-
čanom, že od 1. júna 2020 
sa realizuje sčítanie domov 
a bytov. Predmetom sčíta-
nia domov a bytov sú všet-
ky domy, všetky byty v bu-

dovách bez ohľadu na to, či 
sú obývané alebo neobýva-
né a  iné obydlia obývané 
k rozhodujúcemu okamihu 
sčítania nachádzajúce sa 
na území SR. Mesto určilo 
osoby, ktoré budú sčítanie 
domov a  bytov realizovať. 
Doba sčítania domov a by-
tov potrvá do 12. februára 
2021.  Oznam MsÚ

Sčítanie domov 
a bytov do februára

Protipovodňové bariéry boli 
plnené pomocou kalových alebo 
plávajúcich čerpadiel vodou 
z rieky Bebrava

Zľava veliteľ zásahu Andrej Mišák, funkcionári 
z Územnej organizácie DPO Peter Morávek a Jozef Filin, 
z OR HaZZ Viliam Šípka a riaditeľ Jaroslav Šlosár

 foto: Milan Dermek foto: Milan Dermek

Aktuálne k epidemiologickej situácii 
Dokončenie z 1. strany >>
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BEDEKER trochu inak – kam na slovenskú dovolenku

Dnes Vás pozvem 
do  Chránenej krajinnej ob-
lasti Východné Karpaty 
na  úpätie Nízkych Beskýd, 
po poľsky Beskid Niski. Áno, 
až k poľským hraniciam, kde 
pramenia rieky Ondava a La-
domirka, okolo ktorých sa 
budeme „motať“. Ale začne-
me od  beskydského hrebeňa 
- na „Dukle“, lepšie povedané 
v  Duklianskom priesmyku, 
lebo obec či mesto s  týmto 
názvom by ste márne hľadali 
na mape Slovenska. Je to mes-
tečko v Poľsku 17 km od hra-
níc. Ak sa do  tohto kraja 
rozhodnete prísť, najlepšie 
na viac dní. Lebo to, čo tu sto-
jí za „pozretie“, za jeden – dva 
dni nestihnete. A  to sa opäť 
budeme pohybovať na  trase 
len asi 50 km. 

Pamätník v  Duklian-
skom priesmyku je od  Bá-
noviec vzdialený asi 350 km... 
Pomerne kvalitnú horskú 
cestu zo Svidníka onedlho 
rozbije obrovské množstvo 
poľských kamiónov, ktorým 
sa musíte nestále „uhýbať“.
(Cykloturistiku by som tu 
v  žiadnom prípade nerisko-
vala.) Dokonca aj veľké par-
kovisko pod pamätníkom, 
dnes ako súkromné, slúži pre 
kamióny. Takže odporúčam 
využiť to malé, úplne hore 
na  hranici. Z  neho vás sme-

rovníky a cestička z kameňov 
zavedie dolu, k  pamätníku 
československého armád-
neho zboru a  iná lesná cesta 
po  hrebeni zas k  obrovskej 
48 metrovej vyhliadkovej 
veži, nie zrovna príťažlivej 
architektúry. Z  nej je výhľad 
na  pohraničie, kde sa v  ok-
tóbri 1944 odohrávali ťaž-
ké boje s  tisíckami mŕtvych 
– najväčšej a  najkrvavejšej 
vojenskej operácie 2. sveto-
vej vojny na území bývalého 
Československa. Nachádza sa 
tu aj vojenské múzeum o tejto 
operácii. Množstvo dobovej 
vojenskej techniky nájdete aj 
o  pár kilometrov nižšie, po-
pri ceste. Súčasťou komplexu 
prírodného duklianskeho bo-
jiska medzi obcami Kapišová, 
Kružlová a  Nižná Písaná je 
Údolie smrti. Tento nápis ob-
rovských rozmerov na  kopci 
v  štýle Hollywoodu tu síce 

umiestnila jedna z  obcí len 
minulý rok, ale názov pres-
ne vystihuje, čo sa tu pred 76 
rokmi dialo. Niektoré mohut-
né obrnené stroje tu nájdete 
v  pôvodných palebných po-
zíciách, vrátane povestného 
„taranu“ – do  seba vklíne-
ných dvoch tankov hneď pri 
ceste. Na  trase zo Svidníka 
na  Duklu môžete popri ces-
te nájsť viacero vojenských 
cintorínov, aj nemeckých, 
s množstvom krížov...

Ponechajme mŕtvych 
bojovníkov za slobodu odpo-
čívať v pokoji a úcte, a poďme 
obdivovať aj prírodné a his-
torické bohatstvo tohto kraja. 
Takmer na  ceste, odbočíte 
iba 2 km od  hlavného ťahu, 
si určite príďte pozrieť dreve-
ný gréckokatolícky kostolík, 
takzvanú cerkvu – Chrám 
sv. Mikuláša v  Bodružali
z  roku 1658, chráneného 
UNESCOm. Pôvodný iko-
nostas je výnimočný - maľo-

vaný z  oboch strán. Od  vý-
rečnej rusínskej správkyne 
chrámu sme sa dozvedeli na-
príklad aj to, že do kostolíka 
padol počas vojny granát, 
ktorý však nevybuchol, ale 
jej stará mama ho v  zástere 
vyniesla von do lesa. Dodnes 
je v strope diera. Jej rodina sa 
už štyri generácie o kostolík 
stará. Buďte pripravení, že tu 
bude pani „kostolníčka“ pý-
tať od vás milodary, aj sumu 
za  fotenie. Chrám využívali 
dlhé roky aj pravoslávni ve-
riaci, ale v minulom roku po-
stavili – hneď oproti - nový 
pravoslávny chrám s  po-
zlátenými „cibuľami“ nad 
strechou. A  to má obec len 
okolo 40 obyvateľov, z  toho 
35 Rómov. Vraj sa vyskladali 
veriaci v Ukrajine, znelo vy-
svetlenie... O pár kilometrov 
ďalej po  prúde Ladomirky 
prídeme do obce Ladomiro-
vá. Smerovníky vás zavedú 

k obecnému úradu, v ktorom 
je umiestnená informačná 
kancelária s  bohatou ponu-
kou materiálov a  propagač-
ných bulletinov o  regióne, 
vrátane všetkého, čo súvisí 
s  Duklianskou operáciou 
či s  drevenými kostolík-
mi, ktorých je v  tomto kraji 
nad Svidníkom aj za  hrani-
cami „požehnane“. Oproti 
kancelárie stojí ďalší skvost 
ľudovej architektúry – gréc-
kokatolícky drevený Chrám 

sv. Michala v  Ladomirovej 
z  roku 1742, tiež chránený 
UNESCOm, tak ako aj os-
tatné – bez použitia jediné-
ho kovového klinca. Z  tých 
drevených kostolíkov vyše 
dvesto až tristo rokov starých 
spomeňme aspoň Vyšný 
Komárnik, Miroľu, Príkru, 
Hunkovce.

Centrom tohto kraja 
„pod Duklou“ je mesto 
Svidník. Aj tu nájdete ďal-
šie vojenské historické mú-
zeum s  dobovou vojenskou 
technikou a  autentickými 
fotografiami a  pamiatkami 
z bojov oboch svetových vo-
jen. Takmer oproti do  kop-
ca je skanzen – Múzeum 
ukrajinskej kultúry, kde sa 
na ploche 11 hektárov nachá-
dza 50 objektov, vrátane dre-
venej cerkvy, mlyna a krčmy. 
Ak už budete z toho behania 
po „bojiskách“ a kostolíkoch 
unavení, relax nájdete vo 

svidníckom vodnom svete 
Aquaruthenia...

Keďže k letu patrí voda, 
tú najväčšiu v tomto peknom 
kopcovitom kraji bocianov, 
asi 30 km od  Svidníka tvorí 
práve rieka Ondava. Vodná 
nádrž Veľká Domaša s  dĺž-
kou 14 km a  šírkou 4 km je 
najmä rajom pre rybárov 
a chatárov – milovníkov vod-
ných športov. My sme v tom-
to roku kvôli búrke „nakukli“ 
len do  jednej z  pobrežných 
obcí – do  Novej Kelče, kde 
ale akosi turistický ruch za-
spal. Dúfajme, že v ostatných 
rekreačných strediskách juž-
nejšie je to pre dovolenkárov 
zaujímavejšie. Tou najčers-
tvejšou novinkou je plavba 
výletnou ľoďou Bohemia
pre 60 pasažierov, ktorá sem 
bola dovezená len minu-
lý rok. Z  Prahy „vyplávala“ 
na 3600 km cestu cez sedem 
štátov a  stovky miest a  obcí 
a potom ju ako nadrozmerný 
náklad „vylodili“ za  veľkých 
ovácií domácich aktivistov 
na Domaši. Jediné nástupné 
a výstupné mólo na Bohemiu 
sa však nachádza len v rekre-
ačnom stredisku Dobrá, pat-
riace obci Kvakovce. Prajem 
vám dobrú plavbu i celú do-
volenku. 
 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

Východné Karpaty – od Svidníka na Duklu okolo kostolíkov až po Domašu

Pripravuje sa projekt cyklistickej infraštruktúry pre mesto
V súčasnosti cez mesto ani v jeho naj-

bližšom okolí nevedie žiadna zmapovaná 
cyklotrasa. Mesto Bánovce nad Bebravou 
si dalo vypracovať v  Cykloprojekte, s.r.o. 
dopravno-urbanistickú štúdiu. Zo záverov 
posledného zasadnutia Komisie pre rozvoj 
výstavby a  územného plánovania pri MsZ, 
ktorú zvolal jej predseda Milan Igaz, budú 
hlavnú cyklodopravnú sieť mesta Bánov-
ce nad Bebravou predstavovať dva mestské 
okruhy, šesť radiál - tzn. trasy prepájajúce 
okrajové časti mesta s centrom, vnútorným 
a  vonkajším mestským okruhom a  jedna 
cyklodiaľnica. Vznikne tiež 16 doplnkových 
cyklotrás. Celková dĺžka hlavných cyklotrás 
je 21,780 km a ide konkrétne o tieto: Radiá-
la R1 - Horné Ozorovce začína na  križo-
vatke I/9 / Horné Ozorovce a končí na kri-
žovatke I/9 / Hrežďovská ulica. Prepojiť má 

mestskú časť Horné Ozorovce s  centrom 
mesta. Radiála R2 - Malé Chlievany začína 
na Hrežďovskej ulici a končí na križovatke 
ulíc Hrežďovská, Ozorovská hlavná, kde sa 
pripája na vonkajší mestský okruh. Napája 
sa na cyklodiaľnicu: Dvorec - Veľké Chlie-
vany. Radiála R3 - Biskupice – začína v Bis-
kupiciach a končí na križovatke ulíc J.Kač-
ku/Bernolákova, kde sa pripája na vonkajší 
mestský okruh O2. Napája sa na cyklodiaľ-
nicu: Dvorec - Veľké Chlievany. Radiála 
R4 - Horné Naštice – začína Nad priemy-
selným areálom a končí na križovatke ulíc 
A.Hlinku/Námestie Ľ.Štúra. Z väčšej časti sa 
tiahne popri rieke Radiša. Pripája sa na ňu 
radiála R5, pretína vonkajší mestský okruh 
O2 a končí napojením na vnútorný mestský 
okruh O1. Radiála R5 - Priemyselný areál
– začína Pod priemyselným areálom a končí 

na Textilnej ulici, na moste cez rieku Radiša. 
Napája sa na radiálu R4. Radiála R6 - Pru-
sy – začína pri vodnej nádrži Prusy, povedie 
po jestvujúcej ceste a pripája sa na vonkajší 
mestský okruh O2. Ukončí sa na križovatke 
ulice Generála Svobodu a Mojmírovej ulice. 
Vnútorný mestský okruh O1 – prechádza 
okolo užšieho centra mesta – Ulica Jesen-
ského. Vonkajší mestský okruh O2 – začí-
na v Dolných Ozorovciach, prechádza oko-
lo centra mesta po  južnú časť zastavaného 
územia, popri železničnej stanici a  okolo 
fabriky Hella Slovakia. Cyklodiaľnica Veľké 
Chlievany – uzatvára okruh vedúci z Báno-
viec cez Malé Chlievany – Dvorec – Veľké 
Chlievany – Biskupice a späť do mesta. Rea-
lizácia projektu sa rozdelí do  etáp. Jednej 
etape zodpovedá obdobie približne 2-3 ro-
kov. Toto tempo je však udržateľné najmä 

za  predpokladu úspešného čerpania NFP 
z dostupných zdrojov. Či sa tieto cyklotrasy 
len vyznačia, alebo sa bude aj niečo budo-
vať, kedy a dokedy, za aké peniaze? Na tieto 
otázky dá relevantnú odpoveď poslanecký 
zbor mesta Bánovce, ktorý o tomto zámere 
bude rozhodovať. Zvýšením kvality cyk-
listickej infraštruktúry je predpoklad, že 
narastie používanie bicyklov v  rámci do-
pravy v  meste, čím sa čiastočne obmedzí 
automobilová doprava. Druhým pozitívom 
je, že dôjde k väčšej priepustnosti mesta pre 
všetky druhy dopravy. Nevraviac o tom, ako 
sa prispeje k ochrane zdravia aj životného 
prostredia a k rozvoju cestovného ruchu. To 
všetko pri zohľadnení terajšej aj plánovanej 
dopravnej infraštruktúry, na ktorú sa v pro-
jekte plynule nadväzuje.

 Ján Kšiňan, poslanec MsZ

DuklaDukla

Údolie smrtiÚdolie smrti

BodružalBodružal LadomirováLadomirová

Bohemia na DomašiBohemia na Domaši
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Mária Seifertová *1941
Peter Ďurina *1957

Opustili nás

 Spoločenská kronika

Michal Antala a Daniela Struhárová

Uzavreli manželstvo

Prečítané leto do konca prázdnin
Mestská knižnica Ľ. Štúra pokra-

čuje v začatom projekte Prečítané leto 
2020 až do  konca prázdnin. Projekt 
je už piaty rok zameraný najmä na to, 
aby ani počas prázdnin deti nezabudli 
na zručnosti, ktoré si v  škole osvojili. 
Prečítané leto má aj svoje témy, každý 
týždeň inú, aj svojich víťazov. Výher-
kyňou štvrtého týždňa, v ktorom sme 
sa venovali téme o stromoch, sa stala 
Sára Kaliská. Súťaž prebiehala aj počas 
dovolenky v knižnici, kedy bola zatvo-
rená pre verejnosť. Desiateho augusta 

sme vyžrebovali výhercov, ktorí sa za-
pojili prostredníctvom mailu a  našej 
facebookovej stránky. Piaty týždeň bol 
o tichu a výherkyňou sa stala Paulína 

Žatková, šiesty týždeň bol o  kuchy-
ni a za víťaza bol vyžrebovaný Matúš 
Žatko. Deti, ktoré sa nestihli zapojiť 
do súťaže, majú stále možnosť hrať sa 
s  nami. (Siedmy týždeň o  ostrovoch 
losujeme v  pondelok 17. augusta.) 
V tomto 8. týždni od 17. do 23. augus-
ta sa venujeme ponožkám, v 9. týždni 
nasleduje posledná téma o  knihách. 
Sledujte nás na  facebooku Mestská 
knižnica Ľ. Štúra!

  Na šikovné deti sa tešia 
 pracovníčky knižnice

Žatva. Kombajny a traktory na svojej pomalej, roz-
vážnej ceste za chlebom. Za nimi kolóna rýchlych áut, 
ktoré „potrebujú“ ísť aspoň stovkou. Krátke nútené spo-
malenie, v ktorom mnohí pochopíme, že sa vlastne niet 
kam ponáhľať. Tí, ktorí sa naozaj ponáhľajú, zas po-
chopia, že existujú zastavenia a spomalenia, ktoré treba 
prijať ako fakt. Cesta za chlebom je pomalá. Vedie cez 
zasiate zelené pole plné jarnej nádeje... cez pokosené str-
nisko voňajúce slnkom a  prikryté prachom z  dobitých 
prázdnych klasov.

Chleba treba.Tak čakajte trpezlivo.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

S Nedanovčiankou v mestskom parku

Prvé augustové pred-
stavenie Kultúrneho leta 
sa uskutočnilo v  nedeľu 9. 
augusta v  mestskom parku. 
Na svoje si mohli prísť pre-
dovšetkým milovníci dobrej 
dychovej hudby, tento rok 
s  Nedanovčiankou z  Neda-
noviec. Tradícia dychovky 
v  tejto obci siaha do  roku 
1926 a  pretrvala dodnes. 
V  súčasnosti kapela pôsobí 
pod vedením Vladimíra Tur-

čeka a za posledných dvad-
sať rokov sa môže pochváliť 
mnohými celoslovenskými 
úspechmi. Najväčším úspe-
chom Nedanovčianky je 
víťazstvo na  medzinárod-
nej súťaži Dychovky v  Pre-
ši 2006 v  Pezinku a  o  rok 
na  to tretie miesto na  Ce-
loslovenskej súťaži malých 
dychových hudieb v  Led-
nických Rovniach. V  roku 
2007 vydala na CD doposiaľ 

svoj jediný album s názvom 
Každému. Repertoár tejto 
kapely je rôznorodý, tvo-
ria ho skladby slovenských 
i zahraničných autorov, a to 
polky, valčíky, ľudové, ale aj 
moderné piesne. Počas vy-
stúpenia v bánovskom mest-
skom parku vsadili predo-
všetkým na  známe skladby, 
ktoré pozná takmer každý. 
Zazneli piesne zo Slovenska 
i  z  Moravy. Išlo predovšet-

kým o spievané ľudové pies-
ne, ktoré si prítomní diváci 
zaspievali spolu s  kapelou. 
Nechýbalo ani zopár orches-
trálok, piesne Adama Hu-
deca známe z podania jeho 
legendárnej Malokarpatskej 
kapely či moravské sklad-
by, ktoré preslávila dychová 
hudba Mistříňanka. Všetko 
toto zaznelo v  podaní mu-
zikantov a  speváčok Mag-
dalény Lapinovej a  Gabrie-
ly Dvončovej. V  závere 
stretnutia členovia kapely 
zablahoželali svojmu orga-
nizačnému vedúcemu k jeho 
nedávnym narodeninám, 
venovali mu darčekový kôš 
a  pieseň U  našeho mlyna. 
Mnohí z divákov si toto vy-
stúpenie veľmi chválili. Hoc 
nám hudobný trh ponúka 
naozaj široké spektrum žán-
rov, dychová hudba má stále 
veľmi veľa priaznivcov. Pevne 
verím, že sa z  nášho regió-
nu tak skoro nevytratí a  že 
stále bude dosť priestoru aj 
na prezentáciu tohto žánru.
 Text a foto: Marek Kasala
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Najlepší juniori a muži U23 u nás

V okrese sa opraví 7,3 km ciest

Program šampionátu 
otvorili vo štvrtok 13. augusta 
časovky. Ako prvý sa na trati 
predstavili juniori, štartujúci 
na mierne zvlnenú trať v mi-
nútových intervaloch. Tem-
parske schopnosti 33 junio-
rov, no aj ich odolnosť voči 
teplu, preverila 20 kilometro-

vý úsek vedúcu z Podlužian 
do  Krásnej Vsi a  späť. Naj-
rýchlejší čas namerali v cieli 
Martinovi Svrčekovi z  CyS 
Akadémie Petra Sagana, kto-
rý predstihol minuloročného 
majstra Slovenska, vo štvrtok 
druhého Filipa Lohinské-
ho (TJ Slávia ŠG Trenčín) aj 
tretieho Adriána Pataya (TJ 
Slávia ŠG Trenčín). Bánov-
čan Štefan Buchel (TJ Slávia 
ŠG Trenčín ) obsadil konečné 
23. miesto, keď 20 kilometrov 
zvládol za  0:30:13,15. Pora-
die juniorov: 1. M. Svrček 
0:26:06,82, 2. F. Lohun-
ský 0:26:28,71, 3. A. Patay 
0:26:51,22.

Po  junioroch zviedli sú-
boj o korunu najlepšieho ča-
sovkára aj muži do 23 rokov. 

Minuloročný víťaz Martin 
Vlčák nedokázal nájsť po-
trebné tempo k  tomu, aby 
porazil všetkých súperov, tak 
ako pred rokom. O dres pre 
národného šampióna v  ka-
tegórii mužov do  23 sa tak 
prihlásil jeden z  najväčších 
adeptov na  víťazstvo, Samu-

el Oros. Jazdcovi z  Cycling 
Academy Trenčín namera-
li v  cieli čas 0:52:22,67 - čo 
na 40 kilometrovej trati pred-
stavuje priemernú rýchlosť 
45,82 km/h. Pred časovkou 
sa očakávali súboje preteká-
rov z klubov ,,renomovaných 
značiek“. K  ním patrí Tren-
čianske športové gymnáziu, 
ktoré ma vo svojich radoch 
Pavla Kramarčíka aj Simo-
na Nagyho. Prvý menovaný 
síce zaostal za Orosom o viac 
ako minútu, no vo štvrtok to 
na celkové druhé miesto sta-
čilo. Jeho oddielový kolega 
Nagy skončil tretí, s  takmer 
dvojminútovou stratou 
na  novopečeného majstra 
Slovenska. Poradie muži 
U23: 1. S. Oros 0:52:22,67, 

2. P.  Kramarčík 0:53:24,60, 
3. S. Nagy 0:54:18,02.  

Republikový šampionát 
pokračoval po  dvoch dňoch 
voľna, dvomi pretekmi. 
O 10:00 vyrazili na okruh ve-
dúci z  Bánoviec do  Dežeríc, 
Motešic, Krásnej Vsi a  Pod-
lužian juniori. Štartovalo sa 

spred bánovskej nemocnice, 
finiš organizátori pripravili 
v  Podlužanoch pred obec-
ným úradom. Po  odkružení 
štyroch kôl a absolvovaní 108 
kilometrov sa juniorskym 
majstrom Slovenska stal Lu-
káš Ungvarský z  MŠK Žiar 
nad Hronom – CK. O svojom 
triumfe rozhodol po 2:36:43 
v  hromadnom špurte, kde 
nabral väčšiu rýchlosť ako 
strieborný Tobias Vančo 
a bronzový Martin Svrček. 

Hneď v  prvom kole sa 
do  úniku dostal Adrián Pa-
tay, za  ktorým sa vydali Ti-
motej Piliarkyn a Filip Mer-
ta. Tridsať kilometrov pred 
cieľom pelotón trojicu do-
stihol, čo na únik využil náš 
Bánovčan Štefan Buchel. 

Necelých dvadsať kilometrov 
pred finišom si vypracoval 
minútový náskok, o  ktorý 
prišiel pri stúpaní do Krásnej 
Vsi. Syn riaditeľky pretekov 
Janky Buchelovej nakoniec 
preťal cieľovú pásku spo-
ločne s  hlavnou skupinou, 
vo výsledkov listine obsadil 
šestnáste miesto. Výsled-
ky juniori: 1. L. Ungvarský 
2:36:43, 2. T. Vančo 2:36:43, 
M. Svrček 2:36:43. 

Muži do 23.rokov si svoj 
republikový šampionát opäť 
spojili s  Čechmi. Na  strane 
našich západných susedov 
sa predstavilo 93 cyklistov, 
Slovákov sa na štart postavi-
lo 33. Na  rovnakom okruhu 
absolvovali muži do  23 ro-
kov šesť okruhov a prakticky 
o šampiónovi na oboch stra-
nách sa rozhodlo už v prvom 
kole. Do  čela pretekov sa 
po prvých kilometrov dostala 
pätica pretekárov, medzi kto-
rými boli aj novopečený maj-
ster Slovenska aj Česka. Lu-
káš Kubiš vydržal dlhý únik 
a  do  cieľa prišiel spoločne 
s  Čechom Vojtěchom Rěp-
kom. O slovenské striebro sa 
muselo špurtovať. Najrých-
lejšie nohy predviedol Štefan 
Michalička, toho spoločne 
s  Kubišom doplnil na  stup-
ni víťazov bronzový Matej 
Blaško. Výsledky muži do 23 
rokov: 1. L. Kubiš 3:39:31, 2. 
Š Michalička 3:41:03, 3. M. 
Blaško 3:41:03. 

Riaditeľka pretekov Jan-
ka Buchelová: „Pandémia 
Covid-19 nám trošku narobi-
la problémy. Museli sme mať 
o jednu pracovnú silu navyše. 
Koordinátor pre Covid-19 mal 
na starosti vyzbierať vypísané 
dotazníky. Trať vyberal Štefan 
Buchel, bola rovinatá, trochu 
zvlnená...“  Andrej Jakubík

Na  krajských cestách 
stretnete počas týchto dní 
cestárov, Trenčianska župa 
od  9. augusta spustila prá-
ce na  súvislých opravách 
ciest II. a III. triedy. V rámci 
Plánu súvislých opráv ciest 
II. a  III. triedy TSK na rok 
2020 župa opraví celkom 
51 km ciest s plochou opra-
vy 337 tis. m2 za  približne 
6,1 mil. eur. Rekonštrukciou 
prejde 42 úsekov. „Najviac 
kilometrov ciest sa tento rok 
opraví v okrese Bánovce nad 
Bebravou, pretože tam za po-
sledné roky išlo najmenej 

finančných prostriedkov. Zá-
roveň pevne verím, že Úrad 
pre verejné obstarávanie 
v  najbližšej dobe potvrdí aj 
správnosť verejného obstará-
vania na ďalšie pokračovanie 
rekonštrukcie cesty II/517. 
Tá by mala ísť práve zo stra-
ny obce Domaniža smerom 
na  Prečín. Je to projekt fi-
nancovaný z  eurofondov,“
povedal trenčiansky župan 
Jaroslav Baška. Súvislé opra-
vy realizuje združenie firiem 
Doprastav, a.s., STRABAG, 
s.r.o. a  EUROVIA SK, a.s.,
ktoré sa zaviazalo všetky 

úseky zrekonštruovať za  15 
dní. „Tým, že sme združeni,e 
môže súčasne pracovať až 16 
čiat a 8 obaľovní. Všetky prá-
ce sa budú realizovať v  jed-
nom jazdnom pruhu, druhý 
zostane prejazdný. Doprava 
bude usmernená dočasným 
dopravným značením a  re-
gulovčíkmi,“ vysvetlil Martin 
Beniač, riaditeľ závodu Ži-
lina spoločnosti Doprastav, 
ktorá je zároveň lídrom kon-
zorcia firiem. Prosíme preto 
cestujúcu verejnosť o  zho-
vievavosť a  strpenie dočas-
ných dopravných obmedze-

ní počas realizácie opráv, 
ktoré majú prispieť k väčšie-
mu komfortu všetkých, ktorí 
krajské cesty využívajú. 

Tlačová správa TSK
***

Z  portálu tsk.sk sme sa 
dozvedeli, že v okrese Bánovce 
nad Bebravou budú, resp. boli 
opravené tieto úseky v celko-
vej dĺžke 7,3 km: v Cimennej 
1,49 km, Dolných Držkov-
ciach 410 m, Miezgovciach 
904 a  600 m, medzi Uhrov-
com a  Hornými Našticami 
2,1 km, Dvorci 975 m a v Sla-
tine nad Bebravou 864 m.  (r)

Najlepší slovenskí juniori a muži do 23 rokov majú za sebou republikový šampionát v in-
dividuálnej časovke aj preteky s  hromadným štartom. Všetkých športových nadšencov 

v Bánovciach potešil fakt, že o štyri tituly majstra Slovenska sa rozhodovalo v našom okrese. 
Na vlastné oči tak mohli sledovať jazdu proti chronometru a súboje v peletóne, ktoré vo štvrtok 
a v nedeľu zviedli tí najlepší cyklisti Slovenska v kategóriách juniorov a mužov do 23 rokov.  

Foto: SZCFoto: SZC

O dobrý výsledok 
sme prišli v závere

TJ Naft a GBELY – 
MFC Spartak 2:0 (0:0) 

Pozvánka SZZP
Výbor ZO SZZP č.3 pozýva na zájazd do Banskej 

Štiavnice v sobotu 26. septembra . Bližšie informácie 
v kancelárii SZZP v Klube dôchodcov alebo na č. mobilu: 
0904 487 991. 

Domáce Gbely nabu-
dené výhrou v prvom kole 
chceli naplno bodovať aj 
proti naším bánovským 
futbalistom. Od začiatku 
sa hral vyrovnaný futbal, 
domáci mali miernu pre-
vahu, ale zverenci trénera 
Martina Slováka pozorne 
bránili. Postupne sa hra vy-
rovnala a šance sa striedali 
na oboch stranách, no da-
rilo sa brankárom. Domáci 
si v závere vytvorili mierny 
tlak a Neoveský poslal v 82. 
min Gbely do vedenia. Bá-
novčania začali hrať vabank, 
čo Gbelania využili a v 88. 
min Mráz poistil ich víťaz-
stvo. Góly: 82. Neoveský, 88. 
Mráz. ŽK: 16. Bohun – 38. 
Zita. Rozhodovlai: Kiš – Bo-
žik a Berec – 150 divákov. TJ 
NAFTA: P. Ravas – Dvořák, 
Červeňák, Frůhauf, Bzdú-
šek, Kratochvíl, Mráz (90. 
Pribyla), Cvečka (60. Ne-
oveský), L. Ravas, Bohun, 
Nemec, tréner: A. Ambra.  
MFC SPARTAK: P. Guniš – 
E. Divéky (87. Matej Kráľ), 
A. Zelenák, A. Zita, P. Zajac, 
J. Laco (73. P. Šiko), H. Kyse-
lica, J. Šiko, F. J. Kocan (61. F. 
Gális), S. Tabak, V. Kochan, 
tréner: Martin Slovák. 

ZOSTÁVAJÚCE VÝ-
SLEDKY 2. KOLA: Prie-
vidza – Kvašov 3:0 (2:0),
16. a 65. L. Zelníček, 17. M. 
Krasko, v 36. min domáci 
David Zedek nepremenil 
pokutový kop. Vrbové – 
Lehota pod Vtáčnikom 1:1 
(0:0), 60. A. Kaman – 81. R. 
Hlatký. Prečín – Hlohovec 
2:0 (1:0), 44. M. Vrábel (11 
m), 71. R. Michalec. Bole-
ráz – Radimov 2:2 (0:2),
71. T. Bagi (11m), 90. M. 
Németh – 28. a 44. P. Božek. 
Domaniža – Trenčianske 
Stankovce 3:1 (3:0), 7. a 36. 
Marek Kvaššay, 34. M. Ko-
šút – 88. P. Antošík. Treba-
tice – Jaslovské Bohunice 
0:1 (0:1), 13. L. Zolvík. 

PROGRAM 3. KOLA 
– 22.8. o 17. h: Spartak 
Bánovce nad Bebravou 
– Tempo Partizánske
(Klabník, Proč, Oselský 
– Vrábel), Dolné Vesteni-
ce – Prečín, Lehota pod 
Vtáčnikom – Gbely, 23.8. 
o 17. h: Trenčianske Stan-
kovce – Vrbové, Jaslovské 
Bohunice – Domaniža, 
Kvašov – Trebatice, Radi-
mov – Prievidza, Hlohovec 
– Boleráz.   (jš)
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Rozhovor s fotografom Dušanom Čanigom z Fotoklubu Rokoš

y Prečo práve príroda, živočíšna 
ríša?

Fotografujem rád nielen 
faunu, ale aj flóru. Krajina oko-
lo Bánoviec poskytuje množstvo 
námetov na fotografovanie. Sú tu 
krásne lesy, lúky, potoky, priehra-
dy... Len treba mať oči otvorené. 
Živočíšna ríša je natoľko rozma-
nitá, že človek za svoj život nemá 
šancu všetko ani vidieť a  nie aj 
odfotiť. Veď len pavúkov je okolo 
deväťsto druhov, vtákov 360 dru-
hov, vrátane migrujúcich Sloven-
skom. Preto rád fotím prírodu.

y Ak chce niekto urobiť dobrý 
záber živého tvora, nepotrebuje 
k  tomu len kvalitný fotoaparát, 
ale musí byť aj znalcom prírody... 
Čo bolo skôr – láska k  prírode 
a  potom fotoaparát ,  alebo 
naopak?

Kvalitná technika je základ 
zhotovenia dobrej fotografie. 
V  dnešnej dobe je výber veľký. 
Hlavne digitálna technika po-
sunula kvalitu fotografií zvie-
rat a  vtákov na  vysokú úroveň. 
V  dobe analógovej fotografie 
prakticky nebolo možné kvalitne 
odfotiť letiace vtáky alebo rýchlo 
sa pohybujúce zvieratá, či foto-
grafovať za nepriaznivých pove-
ternostných podmienok. Techni-
ka je ale len polovica úspechu 
wildlife fotografa. Druhou polo-
vicou je znalosť fotografa. Musí 

poznať biotop, kde fotografovaný 
vták alebo zviera žije, jeho sprá-
vanie a hlavne musí mať riadnu 
dávku trpezlivosti. V  momente 
fotenia sa musí stať súčasťou prí-
rody. V mojom prípade je foto-
grafovanie a  láska k prírode tak 
50 na  50 percent. Vyrastal som 
v Trenčíne, kde sme ako deti trá-
vili všetok voľný čas v lesoparku 
Brezina alebo pri Váhu. Intenzív-
nemu foteniu som sa začal veno-
vať až od roku 2011, keď už bola 
dostupná kvalitná digitálna tech-
nika. 

y Čo by ste odporúčali začí-
najúcim fotografom prírody?

Hlavne sa vyzbrojiť obrov-
skou trpezlivosťou, tú ako dl-
horočný rybár mám. V druhom 
rade je to kvalitná fototechnika, 
bez nej sa kvalitná fotografia nedá 

zhotoviť. Navyše, v prírode sa tre-
ba správať maximálne ticho. Brať 
ohľad na to, že v lesoch sa pohy-
bujú aj poľovníci a my im nesmie-
me vo výkone poľovného práva 
prekážať. Dobrý záber vyžaduje aj 
dobré svetlo a dávku šťastia. 

y Posledné týždne Vás často vídať 
v Uhrovskej doline... 

Nakoľko si už užívam dô-
chodok, tak mám voľno 24 hodín 
denne. Pohybujem sa širším oko-
lím Bánoviec. V Uhrovskej doline 
momentálne fotografujem ďatľa 
čierneho, sovu lesnú, ale mám aj 
zatiaľ neuskutočnený zámer od-
fotiť chrapkáča poľného, ktorý 
prilieta na jar do okolia Kšinnej. 

y Vaše fotky sa každoročne 
umiestňujú v prvej dvadsiatke či 
desiatke v rámci súťaže Petzvalov 
okruh... Bol aj taký rok, keď 
ste najviac zabodovali v  tejto 
prestížnej celoslovenskej súťaži 
fotoklubov?

Ako člen bánovského Fo-
toklub Rokoš sa pravidelne zú-
častňujem tejto súťaže, kde som 
sa vlani z 15 fotoklubov a z 225 
súťažných fotografií umiestnil 
na štvrtom mieste s  fotografiou 
Po úspešnom love.

y Z tých úspechov treba spomenúť 
aj v roku 2012 Cenu Grand Prix 
na výstave HoryZonty v Trenčíne, 
kde ste obstáli najlepšie na tému 
Sila prírody s  fotografi ou súboja 
dvoch myšiakov... 

V roku 2012 som sa zúčastnil 
nejakej súťaže vôbec po prvý raz. 
O to viac ma potešilo prvé miesto 
v spomínanej súťaži. Pre mňa je 
však úspech vždy, keď sa vrátim 
domov s pekným zážitkom z prí-
rody a vyberiem nejaký záber, čo 
sa mi páči. 

y Vieme, že ste boli fotiť aj 
v zahraničí... Aké máte odtiaľto 
zážitky?

V  roku 2014 som bol fotiť 
na Srí Lanke. Na malom území sa 
nachádza veľké množstvo voľne 
žijúcich zvierat a vtákov. Žijú tam 
ľudia vo veľmi skromných pod-
mienkach, ale s úsmevom na tvá-
ri. Vidieť pri vychádzajúcom slnku 
leoparda, ako sa vyhrieva na skale 
a pekne ho odfotiť, je top zážitok 
zo Srí Lanky. Ostrov Borneo je 
pravý opak. V honbe za ziskom 
spoločnosti ohromným tempom 
odlesňujú pralesy za účelom vy-
sádzania paliem na palmový olej. 
Pohľad z lietadla na palmové plan-
táže namiesto pralesov milovníka 
prírody neteší. Ale aj tak som fo-
til vo voľnej prírode rôzne druhy 
opíc, vtákov a hmyzu. Ale dokedy 
sa to bude dať fotiť...? V roku 2017 
som bol v Nórsku na rybačke, ale 
striedal som rybárčenie s fotením. 
Pre fotografa je nórska príroda 
nesmierne fotogenická krajina. Je 
to hlavne tým, že je tam neskutoč-
ne čistý vzduch, voda, zeleň ako 
v rozprávke, a všade čistota. Top 
fotografovanie bolo v roku 2019 
v Juhoafrickej republike. Najviac 
som fotil v  Krugerovom národ-
nom parku, ktorý má rozlohu 20 
tisíc kilometrov štvorcových, čo je 
skoro polovica Slovenska. Príroda 
je tu bez zásahu človeka, okrem 
pytliakov. Nachádza sa tu vyše 
päťsto druhov vtákov, 137 druhov 
cicavcov, 122 druhov plazov a iné. 
Za krátky čas a s trochou šťastia sa 
pamäťové karty plnia rýchlo...

y Plánujete ešte nejakú cestu, 
výstavu či publikácu?

Tém na  fotenie je ešte veľa. 
Stále je čo fotiť aj v našom bánov-
skom regióne. V tomto roku som 
mal naplánovanú cestu za fotením 
prírody do Thajska, ale pandémia 
koronavírusu mi to prekazila. 
Možno na budúce. Také ambície, 
ako vydať nejakú publikáciu ne-
mám, výstavu možno... 

y Myslíte si, sa dá fotografovaním 
uživiť?

Myslím si, že fotením flóry 
a fauny nie. Sú to veľké investície 
do  techniky a  hlavne veľa času, 
ktoré sa vám vo finančnej podobe 
nikdy nevrátia. Ale vrátia sa v po-
dobe relaxu v prírode mimo mes-
ta, v podobe pohľadov do života 
vtákov a zvierat. Nie všetko sa dá 
počítať na peniaze...

 Alena Borszéková

Pre mňa je však úspech vždy, 
keď sa vrátim domov 
s pekným zážitkom z prírody

Fotograf - amatér s profesionálnymi výsledkami, člen Fotoklubu Rokoš v Bánovciach nad Bebravou, rybár a milovník prí-
rody, čerstvý dôchodca, bývalý tatrovák. Naposledy sme Dušana Čanigu spomínali v Bánovských novinách v novembri 

2019 pri spoločnej výstave Fotoklubu Momenty III., ale aj v roku 2018, keď mal samostatnú výstavu na Úrade TSK v Trenčíne, 
ale aj vo výstavnej sále MsKS s názvom Zblízka. Dnes sa s ním budeme rozprávať o láske k fotografovaniu a prírode... 
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Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk
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Pondelok – Piatok
7:00 - 15:00

So 7:00 - 12:00

PLNENIE A DEZINFEKCIA 
KLIMATIZÁCIÍ

- OSOBNÉ 
- NÁKLADNÉ 
- POĽNOHOSPODÁRSKE 
 STROJE 
SPAREX SK, spol. s r.o., Horné Ozorovce 298, Bánovce nad Bebravou 957 03
sparex@sparexsk.sk 038 /7463 800 www.sparexsk.sk

y Neseďte doma! Vysadnite na  koňa v  areáli Tartaros 
Pečeňany. Jazdy, vozenie, ustajnenie. www.ja-tartaros.sk

y Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.

y Predám Škodu 120 LS, rok výroby 1984, prvý majiteľ, 
STK – aktuálna. Tel. 0908 684 048.

y Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

y Dám do  dlhodobého prenájmu zariadenú garsónku 
na ulici Sládkovičova. Voľná ihneď. Tel. 0905 117 908.

INZERCIA

Úchvatná kométa NEOWISE na foto Tibora Hanka
Jedinečným úkazom nočnej 

oblohy tohto leta bola kométa NE-
OWISE. Najbližšie k Zemi bola 23. 
júla, dnes ju už voľným okom ne-
uvidíme. Pozorovať sme ju mohli 
len na  mieste s  minimom svetel-
ného smogu. Ako sme si mohli 
prečítať aj na  portáli Hvezdárne 
v  Partizánskom, „po  vyše dvoch 
týždňoch je tak na svojej dlhej ceste 
do temných kútov Slnečnej sústavy, 
z  ktorých sa pre obyvateľov Zeme 
opäť vynorí až o  približne 6700 
rokov...“ Okrem hvezdárne sa ko-
méta tešila pozornosti aj u amatér-
skych pozorovateľov. Tibor Hanko 
z  Uhrovca vyfotil kométu veľmi 
kvalitne, viac ako profesionálne, 
z rôznych lokalít, kde bolo čo naj-
menej svetelného znečistenia. Po-
vedal: „Ideálne na pozorovanie bolo 

úplné jasno bez oblakov, alebo aby 
neboli aspoň smerom, kde komé-
ta bola, to je na  severozápade, se-
vere či severovýchode, v  závislosti 
od času. Kométa u nás bola vidieť 
zhruba od začiatku júla do začiat-
ku augusta. Spočiatku len nadrá-
nom, od 2. hodiny, neskôr po  celú 
noc. Koncom júla bola lepšie vidi-
teľná večer pred polnocou...“ Prvú 
fotku sa mu podarilo odfotiť už 8. 
júla spolu s  takzvanými nočnými 
svietiacimi mrakmi. Ďalší úžasný 
záber má z 13. júla nad Uhrovcom, 
ale fotil aj nad Pravoticami, Ryban-
mi... Dve noci 20. a 22. júla bol aj 
na Uhrovskom hrade, kde vyfotil 
kométu s hradom. Ale za najkraj-
šou fotkou vycestoval až do  par-
ku tmavej oblohy v  Poloninách. 
„Problém pri pozorovaní kométy 

bol popri mrakoch aj mesiac, ktorý 
najmä v splne ožaroval celú oblohu 
a kométa v takto osvetlenej oblohe 
zanikala alebo bola podstatne slab-
šia. To je však prirodzený prírodný 
jav na rozdiel od neefektívne vysvie-
tených miest a obcí. Aj Bánovce sú 
príkladom, ako sa nočné svietenie 
robiť nemá. Znižuje to hodnotu po-
zorovacieho zážitku nielen kométy, 
ale aj celej nočnej oblohy. A navy-
še absencia tmy má aj negatívne 
účinky na prírodu... “ hovorí Tibor 
Hanko, ktorého dobre poznajú 
nielen záchrancovia hradu, horno-
naštickí ale aj bánovskí turisti, či 
folklóristi v regióne. Takže okrem 
lásky k prírode a ľudovým tradíci-
ám si úžasnými fotkami spečatil aj 
„osud“ milovníka vesmíru. 

 Alena Borszéková

Na  základe viacerých 
podnetov od  občanov 
na  premnožené chrobáky 
na  sídlisku Dubnička vy-
konal odborný pracovník 
oddelenia životného pro-
stredia Mestského úradu 
v  Bánovciach nad Bebra-
vou obhliadku. Na ulici A. 
Dubčeka bol 6. augusta zis-
tený zvýšený počet bzdôch. 
Jedná sa o druh lesklička - 
Anthocoris, pravdepodobne 
Anthocorisnemoralis, žijúci 

na stromoch. Zvýšený vý-
skyt bol pozorovaný najmä 
na lavičkách, kde sa nachá-
dzali rôzne vývojové štádia, 
od nymf až po dospelé je-
dince. Leskličky patria me-
dzi užitočný hmyz, ktorý 
požiera vošky, roztoče a iný 
drobný hmyz. Ich premno-
žený výskyt môže súvisieť 
s premnožením vošiek ale-
bo  je podmienený priaz-
nivými klimatickými pod-
mienkami.

Vzhľadom na uvedené 
skutočnosti mesto zatiaľ ne-
plánuje vykonávať opatrenia 
na ich elimináciu (postreky 
a  pod.), nakoľko predpo-
kladáme, že v  dohľadnej 

dobe sa situácia dostane 
do normálu. Pri opätovnej 
kontrole 11. augusta bol už 
na ulici A. Dubčeka pozo-
rovaný oveľa nižší výskyt 
tohto hmyzu, na  uliciach 
Novomeského a  Husitská 
(nová) boli bzdochy pozo-
rované najmä na  fasádach 
bytových domov. Jednalo sa 
už o dospelé lietajúce jedin-
ce. V tejto súvislosti chceme 
požiadať obyvateľov uvede-
ných ulíc o strpenie. Uvede-

ný druh nie je pre človeka 
nebezpečný - neštípe ani 
nehryzie, len pri podráž-
dení alebo zabití vylučuje 
nepríjemný zápach. Podob-
ná situácia s ich premnože-
ním bola zaznamenaná aj 
v iných mestách Slovenska. 
O tom, že sa jedná o veľmi 
užitočný hmyz, svedčí aj 
fakt, že v ovocných sadoch 
je využívaný ako biologická 
ochrana proti voškám. 

Tlačová správa mesta

Premnožené bzdochy na sídlisku Dubnička


